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Ülést tartott 
az Elnöki Tanács 

A Magyar Népköztársaság 
Elnöki Tanácsa pénteken 
ülést tartott. 

Az Elnöki Tanács — a 
társadalmi fejlődés igényei-
nek megfelelően — törvény-
erejű rendelettel újólag sza-
bályozta a kisaját í tást Ki-
sajátításra csak közérdekű, 
társadalmi, gazdasági célok 
megvalósítása érdekében ke-
rülhet sor, ily módon kizá-
rólag az állam szerezhet tu-
lajdont. A rendelet megfele-
lő kártalanítást biztosít, 
ugyanakkor fellép az ellen, 
hogy a kisajátítás spekuláci-
ós, munka nélküli jövede-
lemszerzés forrása lehessen. 
Az eljárás lefolytatásában a 
tanácsi szervek megnöveke-
dett hatáskört kapnak. 

A törvényerejű rendelet — 
módosítva a Polgári Tör-
vénykönyv vonatkozó rendel-
kezéseit — 1977. január 1-
én lép hatályba. 

A mezőgazdasági üzemek 
földjeinek gazdaságosabb ki-
használása érdekében az El-
nöki Tanács törvényerejű 
rendeletet hozott a földren-
dezésekről. Az új szabályo-
zás bővíti a széttagolt föl-
dek összevonásának lehető-
ségeit és fokozott figyelmet 
fordít a termelés biztonsá-
gára. 

Az Elnök! Tanács hozzá-
járult, hogy a Sárospataki 
Tanítóképző Főiskola felveu 
gye a XVII. században élt 
nagy pedagógus, Comenius 
Amos János nevét, és a jö-
vőben Sárospataki Comenius 
Tanítóképző Főiskola néven 
működjék. 

Az Elnök! Tanács előzetes 
sen hozzájárult dr. Albert 
Istvánnak, a magyarországi 
piarista rend tartományfőnö-
kévé, valamint dr. Balázs 
Sebestyénnek, a magyaror-
szági ferences rend tartó, 
mányfőnökévé történő kine-
vezéséhez. Végül bírákat vá-
lasztott meg és mentett fel. 

(Az Elnöki Tanács rende-
leteiről írás a 3. oldalon.) 

Losonczi Pá! és Lázár György 
fogadta Einar Agistssint 

Losonczi Pál, az Elnöki Ta- és Hannes Jonsson, az Izlandi 
nács elnöke pénteken híva- Köztársaság Budapestre akk-
talában fogadta Einar reditált nagykövete. 
Agustssont, az Izlandi Köz- * 
társaság külügyminiszterét, Einar Agustsson a Duna 
aki hivatalos látogatason tar- Intercontinental Szállóban 
tózkodik hazánkban. díszebédet adott Pú ja Fri-

Ugyancsak pénteken dél- ^ k ü l ü g y m i n i s z t e r tiszte-
előtt Lázár György, a Mi- * 

nisztertanács elnöke hivata- Pénteken délután a Bala-
lában fogadta az izlandi kül- ton-partra látogatott Einar 
ügyminisztert. A szívélyes Agustsson, az Izlandi Köz-
légkörű eszmecserén részt társaság hazánkban tartózko-
vett Púja Frigyes külügymi- dó külügyminisztere, Nagy 
niszter. Ott volt Hördur Hel- János külügyminiszter-he-
gason államtitkár-helyettes lyettes társaságában. 

Zavartalan őszi 
forgalom várható 
Tanácskozott a megyei szállítási bizottság 

Az őszi várható fuvarozá- radéktalanul, hiszen eszkö-
si feladatokról és a szállító zeiknek egy része gyakran 
vállalatok munkájának ösz- kihasználatlan. Ez különösen , "imoajoua* ucws- Q Volánra érvenyes. A sza-
szehangoiasaról tanácskozott b a d szállítókapacitás egyút-
tagnap, pénteken Szegeden a tal azt Js jelenti, hogy — 
Csongrád megyei szállítási amennyiben nem e6ik jelen-
bizottság. A MAV Szegedi t ó s , mennyiségű csapadék -

, . , . , „ , , .„ zavartalan őszi forgalom 
Igazgatoságanak, a Volán 10. várható. Jó lenne a Volán-
sz. Vállalatnak és a Belke- nak, ha erejét megyei szál-
reskedelmi Szállítási Válla- h'tási feladatok kötnék le, 

ezért igyekszik kedvében lat szegedi telepének a kép-
viselői ismertették az év ed-
dig eltelt hónapjaiban vég-
zett munkát Ezután vázol-
ták, milyen lehetőség kínál-
kozik az őszi forgalom- lebo-
nyolítására. 

Kiderült, hogy egyik vál-
lalatnál sem e légedett* ma-

Hót hónap alatt 

SzázharmincegymTIfíárdos 
kiskereskedelmi forgalom 

A Belkereskedelmi Minisz- tozatlanul meghaladták a ki-
térium most közzétett gyors- nálatot, egyéb termékekből a 
jelentése szerint a kiskeres- kínálat kiegyensúlyozott vo l t 
kedelem az év első hét hó- A lakosság burgonya-, 
napjában 131 milliárd forin- zöldség- és gyümölcsellátása 
tos áruforgalmat bonyolított júliusban az elmúlt hóna-
le, folyó áron számítva 7,2, pokhoz viszonyítva kis mér-
változatlan áron pedig körül- tékben javult, az elmúlt évi-
beiül 2,7—3 százalékkal na- nél azonban lényegesen ked-
gyobbat mint a múlt évazo- vezőtlenebb vo l t 
nos időszakában. A forga- A ruházati termékek iránt 
lom összetétele folyó áron mérséklődött a kereslet. Jú -
számítva megváltozott, még- liusban folyó áron 1,8 száza-
pedig az élelmiszerek javára, lékkai kisebb volt a forga-
amelyeknek aránya 44,5-ről lom, mint egy évvel koráb-
45,4 százalékra növekedett ban, a hét hónap együttes 
Élelmiszerekből többet ipar- forgalma is csak a tavalyi 
cikkekből viszont kevesebbet szinten m a r a d t 
adtak el, mint amivel a terv A vas-műszaki cikkek hiá-
számolt Különösen a ruhá- nyai tovább csökkentek, de 
zati cikkek forgalma volt ki- idomacélokból, vízvezeték-
sebb a számítottnál. A fo- csövekből most is kisebb volt 

gyasztásicikk-kereskedelem a kínálat a keresletnél. 
— folyó fogyasztási árakon A bútorvásárlás júliusban 
számítva — 45,6 milliárd fo- is mérsékelt volt. A keres-
rint értékű készlettel rendel- let csak a hitelakcióban be-
kezett július 31-én, vagyis a vezetett 10 százalékos előleg 
készletek — ugyancsak fo- hatására a hónap közepétől 
lyó áron számítva — 5,1 mii- élénkült. 
liárd forinttal emelkedtek Építőanyagokból a forga-
egy év alatt. lom kisebb volt, mint tavaly 

A hús és húskészítmények, ilyenkor. E termékekből az 
különösen a marhahús iránti ellátás összességében kedve-
kereslet a fogyasztói árválto- ző, de nem mindig volt fo-
zást követő hetekben csök- lyamatos a kínálat téglából, 
k e n t A hónap utolsó heté- vasbetongerendából és fehér 
ben azonban — elsősorban csempéből. Túlzott készletek 
az olcsóbb termékekből — halmozódtak fel viszont 
megélénkült a vásárlás. A mészből, tetőfedő lemezből és 
(ssarazaru iránti i g é n y * vál- hullámlemezből. (MTI) 

járni a fuvaroztatóknak. Ra-
kodást és szállítást éjszáká-
ra is ígért a vállalat képvi-
selője, ugyanakkor azt is el-
mondotta, hogy a Volán-te-
herautók — ha kell. s ha 
nem esik az eső — a szántó-
földekre is bejárnak. Ezt 
természetesen örömmel hal-
lották a gazdaságok és a 
cukorgyárak képviselői. 

A zöldség és gyümölcs za-
vartalan szállítása érdeké-
ben gyakran tanácskoznak a 
szállítók a forgalmazókkal. 
Eddig nincs panasz a gabo-
nafélék és a takarmányok 
fuvarozására sem. Most a 
figyelem részben a cukorrépa 
betakarí tása és gyárakba 
szállítása felé forduL Szep-
tember elején, közepén va-
lamennyi cukorgyárban meg-
kezdődik a termelés, így 
érthető az érdeklődés. Csü-
törtökön Budapesten orszá-
gos értekezletet tartottak a 
szakemberek. A tegnapi ta-
nácskozáson elmondották a 
cukorgyárak képviselői, hogy 
mennyi répát várnak Csong-
rád megyéből, s fölhívták a 
figyelmet arra, hogy a földe-
ken sok leveles répafej megy 
veszendőbe. Ezek elszállítá-
sára nagy gondot kell fordí-
tani. 

A tanácskozáson, s az azt 
követő vitában elhangzotta-
kat dr. Csoltó László, a köz-
ponti szállítási tanács titká-
ra foglalta össze. 

TMef t tó - TASZSZ-KS 

Leonyld Brezsnyev, az SZKP KB főtitkára — mint tegnap jelentettük — a 
Krímben találkozott Kádár Jánossal, az MSZMP KB elsó titkárával. Képünk a 
találkozóról készült. 

* 
A Moszkva! Televízió est! fő híradóműsora — a Vremja — csütörtökön este. 

a nap legfontosabb híreként, első helyen ismertette azt a jelentést, amely Kádár 
Jánosnak és Leonyld Brezsnyevnek a Krím télszigeten lezajlott eszmecseréjéről szá-
molt be. Teljes szövegben ismertette a TASZSZ-hírügynökség pénteken este ki-
adott jelentését a Moszkvai Rádió több híradása is. Teljes szövegben, címoldalon szá-
moltak be a két párt vezetőjének találkozójáról a péntek reggeli moszkvai lapok ls. 

Szeged 

Befejeződött a fizikusok 
nemzetközi konferenciája 

A József Attila Tudomány- adásai a fotoszintézis biofi- amelynek értékei közül ki-
egyetem Biofizikai- és Kísér- zikájához kapcsolódtak, köz- emelte, hogy alkalmat adott 
leti Fizikai Tanszékein foly- tük néhány e folyamat alap- , , .. ..... 
tátott kutatások eredményes- vető elemeit érintette. így a k u t a t o k k o z o t t l "emelyes 
ségének elismerését is jelen- például: a tudomány tulaj- kapcsolatteremtésre. — Vi-
li, hogy az idén már má- donképpen nem tisztázta lágszerte annyi a publikáció, 
sodik alkalommal rendezték még, hogy a fotoszintézis fo- a tudományos kiadvány, hogy 
meg Szegeden a nemzetkö- lyamatában, amikor a nö- manapság igaznak tűnik a 
zi lumineszcencia konferen- vény a fényt elnyeli, a szén- mondás: könnyebb valamit 
c iá t A kedden kezdődött tu- dioxid ad ja az oxigént, vagy fölfedezni, mint megtalálni a 
dományos ülés, amelyet a az a vízből származik. A könyvekben. Megítélésem 
tudományegyetem említett mostani nemzetközi vitában szerint ezért is van különös 
tanszékei az MTA és az Eöt- az utóbbi álláspont győzedel- jelentősége a kutatók szemé-
vös Loránd Fizikai Társulat meskedett. A harmadik szek- lyes találkozásainak: néhány 
támogatásával rendeztek, cióban a különféle anyagok perces beszélgetésből többet 
t ^ n a p , pénteken délben fe- által elnyelt fényenergiák- lehet megtudni a nemzetkö-
jezte be munkáját . Dr. Sza- nak az anyagbeli mozgásáról zi kutatások jelenlegi irá-
lay László egyetemi tanár, a szóltak a szakemberek. nyáról, mintha egy hétig 
szegedi Tudományegyetem Dr. Kovács István Kossuth- könyvtárban ülne az ember, 
Biofizikai Tanszékének veze- és Állami-díjas akadémikus, és olvasná a publikációkat — 
tője a következőkben foglal- az MTA spektroszkópiai al- mondotta dr. Kovács István 
ta össze, a fizikusok nem- bizottságának vezetője is akadémikus, 
zetközi konferenciájának ta- részt vett a konferencián. S. E. 
pasztalatait és értékeit: 

— A mostani találkozót 
jól jellemezhetjük, ha ösz-
szehasonlítjuk a három év-
vel ezelőtt rendezett konfe-
renciával: akkor összesen 11 
előadást hallgathattak az 
öt országból meghívott ku-
tatók, most három szekciói-
ban 34 előadás hangzott el, 
nyolc országból, körülbelül 
hatvanan vettek részt mun-
kánkban. A szekciók a kon-
ferencia témakörei szerint 
alakultak. A lézerekkel kap-
csolatos előadások alapján 
nyugodtan mondhatom: je-
lentősen fejlődött három év 
óta is az elmélet, és bővült 
a kutatási eredmények gya-
korlati alkalmazásának köre. 

— A másik témakör elő-

Dr. Gergely István, az Országos Vízügyi Hivatal elnö-
ke pénteken ünnepélyesen fölavatta a Kaposvár környé-
kén elterülő. 460 hektárnyi gombás-desedai parkerdő mel-
lett épülő víztározó völgyzáró gátját. Több mint nyolcmil-
lió köbméter befogadóképességű tó Somogy megye Velen-
cei-tava. Ennek feladata lesz az árvizek felfogása, a me-
gyeszékhely ipari vízzel történő ellátása, mezőgazdasagi te-
ruletek öntözése. 

A Gödöllői Agrártudomá- az egyesület Balogh Károly 
nyi Egyetemen pénteken Emlékérmét, 
nyitották meg a hazánkban A megnyitó ünnepség után 
első alkalommal megrende- került sor az. NDK, a len-
zett parodontológiai szim_ gyei és a Magyar Parodon-
poziont. A parodontológia, tológus Társaság közötti 
a fogaszatnak a fogágybe- szakmai együttműködési 
tegségekkel foglalkozó szak- szerződés aláírására. A meg-
ága. A háromnapos tanács- állapodás értelmében a há-
kozáson 400 fogorvos, köztük rom ország szakmeberei 
80 külföldi szakember vitat- együttes üléseket tartanak, 
ja meg a fogágybetegsegek kicserélik tudományos és 
gyógykezelésének tapaszta- terápiás tapasztalataikat, s 
latait, megelőzésének lehe- rendszeres tapasztalatcsere-
tőségeit. látogatásokat szerveznek. 

A tanácskozást dr. Sugár Ezután, megkezdődött a tu-
László professzor, a Magyar dományos program, amelyen 
Fogorvosok Egyesülete paro- nyolc előadás hangzott el. 
dontológiai szekciójának el- A vasárnap záruló tanács-
noké nyitotta meg. kozás résztvevői délután 

Ezután dr. Tóth Károly két szekcióban folytatták 
professzor, a Magyar Fog- munkájukat . A szakemberali 
orvosok Egyesületének el- 65 előadást hallgatnak meg 
nöke átadta dr. Varga Ist- a fogágy betegségek megeló-
ván professzornak, nyugal- zéséről, gyógyításának lehe-

joazotí, efiyé.tercu ^narnajr. to^T^^ói 


